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بحث پرسپولیسی یا استقلالی بودن مسئولین و سیاسیون همیشه مطرح بوده 
است. این مســاله در مورد محمود گودرزی وزیر ورزش و جوانان هم صدق می 

کند و شایعاتی در این خصوص به گوش می رسید.

ضد فوتبال؟!
در  ماه های اول حضــور دکتر گودرزی در وزارت خانــه ورزش و جوانان و البته 
با توجه به اقداماتی که برخی معاونین وی انجام می دانند برخی پیشکســوتان 
فوتبال، وزیر ورزش و جوانان را ضد فوتبال خواندند و اعلام کردند برای نابودی 
فوتبال آمــده اند. دکتر گودرزی در این مدت بارهــا در مورد کی روش و ضعیت 
سرمربی گری او صحبت کرده است که این صحبت ها مورد انتقاد برخی ها قرار 
گرفت. وزیر ورزش و جوانان البته  در دیداری که  با پیشکسوتان داشت پاسخ این 
انتقاد ها را داد و ابتدا در مورد دخالت دولــت در فوتبال گفت: وضعیت فوتبال 
ما مناســب نیست مسائلی در ســال های متمادی به وجود آمده که باعث شده 
فوتبال ما به اینجا برســد. عوامل متعددی هم در این زمینه دخیل بوده اســت.
معمولا زمانی که در یک جایی نارســایی به وجود بیایــد مدیریت را در وهله اول 
مورد بررسی قرار می دهند و ذهن همه به آن سمت پیش می رود البته قبول دارم 
که اصلی ترین مسئله مدیریت است و اگر توفیق و موفقیتی می خواهد به دست 

بیاورد باید مدیریت قوی باشد اما عوامل دیگری هم وجود دارد. 
وی افــزود: زمانی که پول در یک جا جمع می شــود و در فضــای لمپنیزم قرار 
می گیرد مسائل دیگری هم به وجود می آید. لمپنیزم وابسته به مارکسیسم است 
که به طبقه اجتماعی گفته می شــود که هیچ جایگاهی ندارند و به قول معروف 
حزب باد هستند. وقتی بدن ضعیف می شود ویروس به آن حمله می کند و باعث 
می شود که در بدن بماند. نمی توان تنها مدیریت را محکوم کرد. عوامل دیگری 

هم وجود داشتند. 
وزیر ورزش و جوانــان ادامه داد: جالب اســت که می گوینــد حاکمیت در این 
زمینه حق دخالت ندارد در حالی که دولت نماینده مردم است و باید دخالت کند 
می گویند این شــرایط موجود بهتر اســت از آنکه دولت بخواهد وارد این عرصه 
شود انگار دولت نامحرم و بیگانه است. باید ما قوانین و مقررات را اصلاح کنیم. 
این گونه می شــود که وقتی دکتر اسدی وارد ورزش می شود خیلی زود او را دفع 
می کنند. باید از همین مجامع کار را شروع کنیم. چه اشکالی دارد اساسنامه را 

همین جمع بنویسد؟ 
چرا باید منتظر سازمان های بیرونی برای تعیین تکلیف باشیم؟ گودرزی تصریح 
کرد: باید ساختار مدیریتی را درست کنیم که در آن صورت باعث می شود مدیر 
هم با اقدامی عملی و قدرتمند کارش را دنبال کند. بیش از یک ســال است که 
از همه فدراسیون ها به خصوص فوتبال تقاضا کرده ایم که گزارش مالی خود را 
شفاف به ما اعلام کنند اما تاکنون به نتیجه ای نرسیده ایم. نمی توانیم این موارد 

را به دادگاه ارجاع بدهیم. 
وقتی ســاختار مدیریتی ما درست باشد نیازی به حسابرسی نیست البته نظارت 
لازمه کار است و باید شفاف سازی در رسانه ها انجام شود. وزیر ورزش و جوانان 
یادآور شد: برخی مســائلی که مطرح می شود را من قبول دارم از شرایط کنونی 

راضی نیستم. 
اینکه توســط یک بیگانه تحقیر شوی و در حالی که ما کارفرمای او هستیم و او 
کارگر ما است شــرایط فرق بکند و او کارفرمای ما بشود و حالا ما گرفتار شویم.
وقتی هم محمود گودرزی صحبتی می کند که مثلا از ســال 1978 تا امروز چه 

اتفاقاتی در فوتبال ما رخ داده اســت برخی ها فقط اعتراض می کنند. گودرزی 
تصریح کرد: آقای ابراهیم آشــتیانی که گل زدن را هم از شــما یاد گرفتیم شما 

بگو که چه فرقی کردیم. 
گل زده ما کمتر شــده و در فیفا هم 6 رده سقوط کرده ایم. وقتی این صحبت ها 
را مطرح می کنم همین رســانه ها اکثرا مرا محکوم کردنــد. من به عنوان یک 
شهروند این صحبت ها را کردم نه مقام مسئول. مسئولی که کلاهش پشم ندارد. 
در این لحظه امیر حاج رضایی خطاب به وزیر ورزش گفت: من به خاطر نیامدن 
لمپن ها از شرایط موجود دفاع کردم که در این لحظه وزیر ورزش پاسخ داد این 

چه حرفی است که می گویید؟! 
اگــر اینطور اســت پس بایــد از ترس مرگ خودکشــی کرد! مــا در حال حاضر 
لمپن هــای وارداتی داریــم! وی ادامه داد: البته فقط قیافــه آدم ها با هم فرق 
می کند. یک نفر یقه اش را باز می گذارد و یک نفر هم مثل من یقه اش را می بندد 
و شاید هم یک نفر کراوات بزند. هرچند که من اسمی از کسی نمی برم تا دوباره 

نگویند وزیر ورزش چنین و چنان.
 من به عنوان یک شهروند می گویم که فوتبال به قهقرا می رود. گودرزی اظهار 
داشت: دو باخت و یک مساوی در جام جهانی اخیر که کسب کردیم چه فرقی 
با ســه دوره قبلی که در جام جهانی حاضر شدیم می کند؟ با این شرایط آیا نباید 

انتظار بدتر از این را داشته باشیم؟ 
من برای حشــمت و جاه به اینجا نیامدم اما ای کاش نصرالله ســجادی در روز 
رأی گیری دو رأی کم نمی آورد تا او وزیر ورزش می شــد و من الآن در دانشگاه 
مشــغول تدریس بودم اما حالا خوش به حال سجادی شــده و من وزیرم. وی 
افــزود: به من انگ ضد فوتبــال بودن می زنند و حتی در فضــای مجازی قرار 
می گذارند که علیه من در اســتادیوم ها شعار دهند و بگویند که وزیر ضد فوتبال 

اعدام باید گــردد. در فضای مجازی مردم بــه رئیس جمهور گلایه می کنند 
که من ضد فوتبال هســتم اما من فقط ضد فســاد هســتم نه 

ضــد فوتبال به هر حال با حجم وســیع پولی که در فوتبال 
توزیع شــده و به دلیل شــیرینی این پول ها بعضی مثل 

مگس های دور شــیرینی هســتند که افراد مســتعد 
حذف می شوند. 

گودرزی خاطرنشــان کــرد: من از اســدی دبیرکل 
فدراسیون فوتبال می خواهم تا جایگاه ویژه ای برای 
پیشکسوتان در استادیوم های بزرگ در نظر بگیرند 

و برای آنها کارت های ویژه صادر شــود تا دیگر کسی 
نگوید این افراد را نمی شناسم تا پیشکسوتان بتوانند به 

راحتی به ورزشگاه بروند.باید شأن و منزلت پیشکسوتان 
رعایت شــود و عزت نفس آنها مراعات گردد و حداقل به 

شکل محتوایی به آنها احترام بگذاریم. البته پیش از آن نیز 
وزیر ورزش و جوانان با ابراز تاســف از موج فوتبال زدگی 

در کشــور گفته بــود: در بین 
و  هــواداران 

تماشــاچیان نوعی فوتبال زدگی را مشاهده می کنیم که ناشی از دو عامل یکی 
پایین بودن کیفیت بازی تیمها و دوم تنش های ناهنجار باشــگاه است. این دو 
عامل باعث موضع گیری مردم و عقب نشینی پشتوانه فوتبال کشور که همان 
مردم هستند می شــود. ما با فوتبال ضدیت نداریم چرا که فوتبال ورزشی زیبا،  
دیدنی و لذت بخش و من به عنوان یک معلم ورزش همیشــه از فوتبال خوب و 

سالم لذت برده ام.

سرزدن به تمرین سرخابی ها
پرسپولیس روز دوشنبه گذشته تمرین خود را در زمین شماره دو ورزشگاه آزادی 
پیگیری کرد. محمود گودرزی وزیر ورزش هم در این تمرین حاضر شد و علاوه 
بر صحبت کرد با بازیکنان، با مربیان این تیم هم دقایقی گفت و گو کرد. تمرین 
قرمزها پشــت در بسته بود و هیچ خبرنگار و عکاسی نتوانست داخل برود. وزیر 
ورزش همچنین به تمرین استقلالی ها هم رفت و پیش از بازی با سیاه جامگان 

به آنها روحیه داد. 
برانکــو در خصوص حضــور وزیر ورزش در تمرین پرســپولیس گفت: تشــکر 
می کنــم از وزیر ورزش که این افتخار را نصیب ما کرد و در تمرین ما و همچنین 
رقیب مان، اســتقلال حضور پیدا کرد. وزیر با این کارش نشان داد ورزش چقدر 
برای او اهمیت دارد، مخصوصاً رشته فوتبال که برای او بسیار مهم است. حضور 
وزیر ورزش در تمرینات ما نشــانگر آن اســت که او دنبال توسعه فوتبال است و 
گاه به این موضوع هســتیم که اراده هایی هســت که می خواهد  همین طــور آ

مشکلات فوتبال را برطرف کند. 
ما همین طور به اهمیت ورزش و تربیت بدنی در هر جامعه واقف هستیم، آنقدری 
که ورزش برای جوانان مهم است و ورزشــکاران الگوهایی برای آنها هستند و 
این الگوها آنها را به ورزشگاه می کشند. به همین دلیل از وزیر تشکر 
می کنــم. او منتظر نماند که کســی به دفتــرش برود و به 

تمرین ما آمد.

وزیر ورزش پرسپولیسی است یا 
استقلالی؟

دکتــر گــودرزی در صحبت های رســمی و 
غیررسمی خود بارها گفته طرفدار تیم خاصی 
نیست البته  برانکو در مصاحبه اش پیش از 
دیدار تیم پرسپولیس و استقلال خوزستان در 
پاسخ به پرسش خبرنگاری مبنی بر اینکه وزیر 
گفته استقلالی اســت و یا پرسپولیسی گفت: 
بلــه گفتند، اما من نمی توانــم بگویم که طرفدار 

کدام است!

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

مراسم بدرقه تیم ملی امید به 
رقابت های انتخابی المپیک 
شب گذشته برگزار شد.

تیتر دو

کفاشیان:
کی روش باید لباس  اصل 

اسپانسر را بپوشد
علی کفاشیان در ارتباط با جلسه امروز در فدراسیون 
فوتبال اظهار کرد: این جلســه مربوط به اسپانســر 
پوشاک تیم ملی بود. بعد از اینکه سه ماه بررسی های 
لازم را انجــام دادیــم، 7-8 برند اطلاعــات خود را 
برای ما فرستادند و در نهایت مصوب شد که برند آل 

اشپورت کار خود را با ما ادامه دهد.
وی افزود: قرارداد ســه ســاله را با این برند آلمانی به 
امضا رساندیم و قرار است تمامی لوازم و البسه را یکجا 
در اختیارمان قرار دهند. البته سرمربی تیم ملی هم 
موظف است لباس هایی که از این کمپانی به دست 
ما می رســد که حتما باید اصل باشند را استفاده کند. 
چند وقت دیگــر طرح های لباس ها را به دســت ما 
می رسانند تا نظرمان را درباره این طرح ها اعلام کنیم 

تا در آینده مشکلی به وجود نیاید.
وی درباره مشــکلات پیش آمده مربــوط به قرارداد 
خاکپور نیز اظهار کرد: نمی دانم چه اختلافی است. 
اگر می دانســتم قرار اســت به خاطــر حضور من در 
مراســم شــرکت نکند قطعا پیش از آن با او صحبت 
می کردم. در هر حال باید تمام این حرف ها را فراموش 
کنیم و بــرای کادر فنی و بازیکنان تیــم امید آرزوی 
موفقیت داشته باشیم چرا که کادری ایرانی و موفق 
هستند. رییس فدراســیون فوتبال ادامه داد: همه 
مربیان قراردادشــان فرستاده و امضا شد اما خاکپور 
قراردادش را امضا نکرد. از نظر ما او سرمربی تیم ملی 
است. اگر قرارداد خود را نیز امضا نکند، او سرمربی 
تیم ملی اســت و ما نسبت به تعهدات مان به او پایبند 
هستیم. علاوه بر این او نیز به تعهداتش پایبند است. 
خاکپور سوابق بسیاری در فوتبال ایران دارد و ما این 
فرصت را به او دادیم تا سرمربی گری در تیم امید ایران 

را تجربه کند.
کفاشیان در پاســخ به اینکه شما در برهه ای از زمان 
مشــکل خاکپــور را به دلیــل معادل ســازی مدرک 
مربی گری اش بود حل کردید گفت: من به شخصه 
سه بار با مسئولان AFC و دبیرکل این کنفدراسیون 
صحبت کردم. به هر حال او از سرمایه های ماست و 
باید کلاس های A را نیز بگذراند. او از سرمایه های 
ماســت و امیدوارم ناراحتی اش با کســب ســهمیه 

المپیک برطرف شود.

»بالوتلی« در آستانه بازگشت 
به تیم فوتبال لیورپول

مهاجم ایتالیایی پیشین تیم فوتبال لیورپول در آستانه 
بازگشــت به این تیم اســت. مدیر برنامه های ماریو 
بالوتلی در نظر دارد با یورگن کلوپ، سرمربی لیورپول، 
مذاکره کند و این مربی آلمانی را برای بازگشــت این 
مهاجم به مرســی ســاید متقاعد کند. بالوتلی که در 
حــال حاضر به صورت قرضی در میلان حضور دارد 
در این فصل تنها چهار بار به میدان رفته است و یک 
بار گلزنی کرده است. وی از ماه سپتامبر از مسابقات 
بیرون است چراکه ران خود را به تیغ جراحان سپرده 
اســت. مینو رایــولا، مدیر برنامه هــای بالوتلی، می 
خواهد برای بار دوم شــرایط حضور این بازیکن را در 
آنفیلد فراهم کند. بالوتلی در 16 بازی فصل گذشته 
که برای لیورپول به میدان رفت فقط یک گل به ثمر 
رساند. رایولا گفت: صحبت کردن با مربیان بخشی از 
شغل من است. در خصوص کیفیت بازی ماریو حرفی 
نیســت. من و کلوپ در این خصوص با هم صحبت 
خواهیم کرد. برندن راجرز فصل گدشته بالوتلی را با 
انعقــاد قراردادی بــه ارزش 16 میلیون پوند به جای 

لوییس سوآرس به خدمت گرفت.

دروازه بان پیشین نیوکاسل 
درگذشت

پاول ســرنیک، دروازه بان اهــل جمهوری چک، 9 
روز پس از اینکه دچار حمله قلبی شد امروز سه شنبه 
در بیمارســتانی در شهر اســتراوای جمهوری چک 
درگذشت. ســرنیک بین سال های 1991 تا 1998 
در تیم نیوکاسل بازی کرد. وی همچنین سابقه بازی 
در تیم های وستهام، پورتسموث و شفیلد ونزدی را 
هم در کارنامه دارد. وی که پســر یک هیزم شــکن 
بود در سنت جیمز پارک زیر نظر مربیان بنامی چون 
کوین کیگان، اوســی آردیلس، جیم اسمیت و کنی 
دالگلیش به بــازی پرداخت. بازیکنان پیشــین تیم 
فوتبال نیوکاســل از جمله آلن شــیرر، اســتیو هارپر 
و کیــث گیلپســی از طریــق صفحات مجــازی در 
خصوص مرگ سرنیک ابراز تاسف کرده و پیام تسلیت 
فرستادند. سرنیک به تازگی کتاب زندگینامه خود در 
انگلســتان را منتشر کرده بود. پاول سرنیک از سال 
199۴ تا ۲۰۰1 بــرای ۴9 بار از چارچوب دروازه تیم 

فوتبال جمهوری چک محافظت کرد.

فیلمم را ببینید تا بازیکن بخرم
»آئورلیــو دو لارنتیــس« مــی خواهد بــه وعده اش 
مبنی بر خرید یــک بازیکن درجه یک در فصل نقل 
و انتقالات زمســتانی جامه عمل بپوشــاند. وی که 
تهیه کننده فیلم نیز هست از هواداران ناپولی خواسته 
به تماشای فیلم »کریسمس با رئیس« بروند تا بتواند 
از نظر مالی یک بازیکن تراز اول را به خدمت بگیرد. 
بر پایه گزارش ساکرنت، لارنتیس گفته موفقیت در 
گیشــه بدین معنی است که وی می تواند برای خرید 
بازیکن جدیــد هزینه کند. لارنتیس گفت: بازیکنی 
که من می خواهم 17 - 18 ســاله نیست. بازیکنی 
که حدفاصل ســال های 199۰ تا 199۲ متولد شده 
باشــد مطلوب ماســت. ترجیح می دهم برای خرید 
بازیکنــی که کمی هم تجربــه دارد به طور میلیونی 
هزینه کنم. وی در ادامه افزود: بی تردید وقتی شما 
می خواهید یک بازیکن بخرید به باشگاهی نیاز دارید 
که بخواهد بازیکنش را بفروشد. نمی توانیم اسلحه 
سمت کســی بگیریم. ما پیش از این مذاکراتمان را 
با جمعی از بازیکنان که از کشــورهای متفاوتی هم 
هستند آغاز کرده ایم. همه آنها می توانند به پیشرفت 

تیم ما کمک کنند.

خطر بیخ گوش خاکپور!
شــامگاه جمعه)11 دی( تیم ملی امید برای شرکت در 
رقابت های انتخابی المپیک بدرقه شد. در مراسم بدرقه 
همراه با برخی حواشی بود؛ محمد خاکپور-سرمربی تیم 

فو تبا ل امید در این مراسم حضور نیافت. این حرکت 
خاکپور در راســتای اختلافاتی اســت که 

با فدراســیون فوتبال داشته و برخی 
منابع حتی از احتمــال برکناری او 
پیــش از ســفر به قطر خبــر داده 
بودند. اگرچــه خاکپور در آخرین 
دقایق امروز با تیم ملی پرواز کرد 
اما ممکن بود یکــی از مربیانی 
باشد که در پای پله های هواپیما 

شغلش را از دست بدهد.

دکتر گودرزی وزیر ورزش و جوانان
از انگ ضد فوتبالی تا سرخابی بودن!

دیدارهای رایگان شده پرسپولیس در لیگ قهرمانان و البته 
در لیگ برتر نشان می دهد که مهمترین دلیل عدم حضور 
مردم در ورزشــگاه به گرانی بلیت برمی گردد. نکته ای که 

سازمان لیگ حاضر نیست آن را بپذیرد.
حضور نسبتا خوب هواداران در طبقه دوم ورزشگاه آزادی 
و در حالی که رایگان بودن آن طبقه چندان رسانه ای نشده 
بود، نشان داد که بسیاری از حدس و گمان ها در مورد عدم 

استقبال مردم از فوتبال در ورزشگاه ها خطاست و اشتباه.
طی ماه ها و ســال های گذشته کم نبوده اند مسئولانی که 
اعــلام می کردند دلیل عدم حضور مردم در ورزشــگاه ها، 
کیفیت بازی ها یا ضعف فوتبال و ... است اما هم این تجربه 
و هم تجربه رایگان شــدن بلیط بازی های پرسپولیس در 
لیگ قهرمانان آسیا که در برخی مواقع یکصد هزار نفر را به 
ورزشگاه کشاند، نشان داد که بلیط های ورزشگاه ها برای 
مردم گران اســت و اگر اندکی ارزان تر شود  دوباره می توان 

به حضور خیل مشتاق فوتبال در ورزشگاه ها امیدوار بود.
نکته اینجاســت کــه ارزان کــردن بلیط عملا بــا توجه به 
حضور بیشتر مردم در ورزشگاه ها ضرری به سازمان لیگ 
یا باشــگاه ها نمی زند چرا که تعداد بلیط ارزان تر بیشــتری 
فروخته می شود و به این ترتیب مبلغ بیشتری هم به عنوان 

بلیط فروشی به سازمان لیگ می رسد.

در واقع این می تواند شیوه بازاریابی بهتری باشد برای فوتبال 
چرا که خیل عظیم مردم در ورزشگاه ها قیمت اسپانسرها 
و تبلیغات محیطی را هم بالا و بالاتر می برد و به این ترتیب 
هم مردم سود می کنند و در گردهمایی ها شرکت می کنند و 
هم سازمان لیگ پول بیشتری را برای اداره فوتبال و باشگاه 

ها به دست می آورد.
در واقــع باید تاکید کــرد که هنوز بهترین ســرگرمی برای 
مردم همین فوتبال است و باید شرایط بهتری برای حضور 
آن ها در ورزشگاه ها ایجاد کرد. این موضوع علاوه بر معنی 
اقتصــادی جامعه مفهوم دیگری هم دارد و آن این اســت 
که باید حضور مردم در ورزشگاه ها را مورد آنالیز اقتصادی 

قرارداد.
قیمت بلیط ها در کنار جایگاه های ورزشگاه آزادی 1۵ هزار 
تومان است و اگر کسی بخواهد فرزندش را به ورزشگاه ببرد 
فقط سی هزار تومان باید پول بلیط بدهد. با احتساب رفت 
و آمد و هزینه آب و مواد غذایی و احتمالا خرید یک پرچم یا 
کلاه مورد نظر این عدد به ۵۰ هزار تومان نزدیک می شود 
که برای مردم زیاد است و آن ها ترجیح می دهند این هزینه را 
جای دیگری هزینه کنند و فوتبال را از پای تلویزیون ببینند.

حال آنالیز دیگــری را در نظر بگیرید: اگــر بلیط با همین 
قیمت فروخته شود تقریبا بین سه تا 8 هزار نفر در بازی های 
معمولی به ورزشگاه می آیند اما اگر عدد را پایین تر بیاوریم، 
و مثــلا روی 8 هزار تومان »جایــگاه« آن را فیکس کنیم، 
با احتســاب تخمین ها شــاید بیــن ۲۰ تا ۴۰ هــزار نفر به 
ورزشــگاه ها بیایند که عملا مبلغ بیشتری از بلیط فروشی 
به سازمان لیگ خواهد رســید و هواداران بیشتری هم به 

ورزشگاه ها می آیند.
نکته سوم اینجاست که فوتبال هم از بعد فنی با این قیمت ها 
در حال ضرر کردن است چون بازیکن مقابل تماشاگر بسیار 
با انگیزه تر از زمانی است که در ورزشگاه آزادی بازی کند. در 
نتیجه این انگیزه بالاتر در طول یک لیگ کامل بازیکنان 

بهتر و قدرتمند تری را به تیم ملی ایران تحویل خواهد داد.

گرانی بلیت عامل فراری دادن تماشاگران

ورزش


